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فوتبال ایران در احاطه مشکلات 
زیرساختی عجیب!

ایسنا: بازیکن پیشین پرسپولیس گفت: ضعیف 
بودن زیرساخت ها برای تیم های پرطرفداری مثل 
پرسپولیس جزو موارد عجیب و خنده داری است 
که مرتب تکرار می شود و جایی برای صحبت باقی 

نمی گذارد.
فرزاد آشوبی در ارزیابی از وضعیت تیم ها از لحاظ 
آمادگی و شــانس های قهرمانی لیگ برتر بعد از 
انجام چهار بازی از رقابت های لیگ برتر اظهار کرد: 
در بین تیم ها، مدعیان سنتی شانس زیادی برای 
قهرمانی دارند که البته اگر پرسپولیس بتواند خط 
حمله خود را تقویت کند و مهاجم مدنظر جذب 
شود، پرســپولیس کماکان شانس اول قهرمانی 
است. هر چند به جز سپاهان و استقلال معتقدم 
تراکتور نیز می تواند بــه جمع مدعیان قهرمانی 

اضافه شود.
وی گفت: با ۴ بازی در لیگ نمی توان به صراحت 
اعلام کرد که کدام تیم بهتر و آماده تر از ســایر 
تیم ها بود. درست است به لحاظ آماری سپاهان 
حداکثر امتیــازات ممکن را کســب کــرد اما 
نمی شود گفت که پرسپولیس یا استقلال با توجه 
به مشــکلات این تیم عملکرد موفقی نداشتند. 
هفته های آینده نشــان می دهد کــه چه تیمی 

شایستگی کسب عنوان قهرمانی را دارد.
غیبت هواداران جزو موارد عجیب و خنده دار است

آشوبی در پاسخ به این پرسش که در پایان ۴ هفته 
از رقابت های لیگ برتر مهم ترین مشــکل فصل 
را بیشــتر کجا دیدید؟ خاطرنشان کرد: به دلیل 
ضعیف بودن زیرساخت تیم های پرهواداری مثل 
پرسپولیس نمی تواند از شرایط میزبانی به خوبی 
استفاده کند و این موارد عجیب و خنده داری است 
که مرتب تکرار می شود و جایی برای صحبت باقی 

نمی گذارد.
بازیکن ســابق استقلال و پرســپولیس با اشاره 
به نبــود VAR در هفته های اخیــر لیگ برتر 
اظهار کرد: یک مورد دیگر که آزاردهنده اســت 
و در ذوق می زند، نبود سیستم VAR است که 
خیلی جاها هم به داوری لطمه می زند و هم تیم 
ها دچار مشکل می شــوند، تا پایان هفته چهارم 
رقابت های لیگ برتر بحث زیرســاخت ها و نبود 
تماشاگر دو مشکلی اساسی است که تا به امروز 

شاهد آن بودیم.
سطح فنی لیگ بالا رفته است

این بازیکن پیشین پرسپولیس با اشاره به 
بالا بودن سطح فنی لیگ نسبت به یکی دو فصل 
گذشته ادامه داد: سطح فنی لیگ امسال نسبت 
به فصل های گذشــته بهتر و رو به جلو بوده که 
امیدوارم در این خصوص اشتباه نکرده باشم و این 

روند تداوم داشته باشد.
وی در پایان در پاسخ به این پرسش که آیا تعطیلی 
لیگ در روند آماده سازی تیم ها لطمه خواهد زد یا 
خیر؟ گفت: در دنیای حرفه ای این گونه مسائل 
جایی برای بحث ندارد. فیفادی  مختص تیم های 
ملی است و همه باشگاه ها موظف هستند در این 
مسیر همکاری لازم را داشــته باشند. این که در 
برگشت این بازیکنان چه شرایطی مجددا حاکم 
شود بحث فنی و خیلی مهم است که چارچوب 
آن تیم به شکلی باشد که تعطیلی کوتاه مدت لیگ 
روند کاری تیم ها را دچار وقفه نکند تا بهانه ای به 

دست تیم ها ندهد.

کیومرث هاشمی: 

ورزش بدون ارزش برای کشور 
فاقد اعتبار است

سرپرست وزارات ورزش و جوانان در مراسم تجلیل 
از قهرمانان و مــدال آوران کشــور گفت: حضور 
دختران با حجاب اسلامی عظمت زن اسلامی را 
تکرار می کند و به این مساله تاکید دارد که ورزش 

بدون ارزش برای کشور فاقد اعتبار است.
 کیومرث هاشــمی در مراســم ضمن تجلیل از 
قهرمانان و مــدال آوران ورزش کشــور با حضور 
رییس جمهــور اظهار کــرد: در این مراســم از 
رهنمودهای رهبر معظم انقلاب که همیشه حامی 
ورزش کشور است بهره مند شدیم و بعد از گذشت 
۲ سال از خدمت دولت ســیزدهم ورزش کشور 
مورد عنایت مقام معظم رهبری قرار گرفته است. 
رییس جمهور همواره نگاه ویــژه و متفاوت به امر 
ورزش دارد و بــه عدالت محوری و رفع مشــکل 

مدال آوران تاکید داشته و دارد.
او ادامه داد: امروزه به اقتضای شرایط حاکم بر جهان 
معاصر، عرصه ورزش، به یکی از کانون های اصلی 
جنگ نرم تبدیل شده و قهرمانان ورزشی به عنوان 
سفیران نظام جمهوری اسلامی ایران، مسئولیت 
صیانت و عرضه معرفت های ایران اســلامی را در 

میدان های بزرگ جهانی بر عهده گرفته اند.
سرپرســت وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: 
حضور دختــران با حجاب اســلامی عظمت زن 
اســلامی را تکرار می کند و همواره بر این مساله 
تاکید می کنند که ورزش بدون ارزش برای کشور 

ما فاقد اعتبار است.
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ورزش
Sport   خبر بد برای سپاهان و آل کثیر

در لیگ قهرمانان آسیا
ورزش سه: بر اســاس قوانین لیگ قهرمانان 
آسیا، سپاهان نمی تواند از بازیکنانی که نتوانسته 

در ایران ثبتشان کند، استفاده کند.
 لیگ قهرمانان آسیا از ۲۷ مهر در منطقه غرب 
آسیا آغاز خواهد شد و سپاهان، پرسپولیس و 
نساجی به عنوان نمایندگان ایران در این رقابت ها 
حضور پیدا می کنند. ســپاهان ایران در گروه 
C این رقابت ها با نیروی هوایی عراق، الاتحاد 
عربستان و آلمالیق ازبکستان هم گروه است و 

امید زیادی برای صعود از این گروه دارد.
سپاهان در ماه های اخیر به خاطر ابهاماتی که 
در رعایت کردن دستورالعمل ناظر بر قراردادها 
داشت، خبرساز شد و در نهایت به همین دلیل 
نتوانست قرارداد عیسی آل کثیر و برایان دابو را 
در سازمان لیگ فوتبال به ثبت برساند تا این دو 
بازیکن لیگ برتر و جام حذفی را حداقل برای نیم 

فصل از دست بدهند.
با این حال ســپاهانی ها در نظر داشتند که از 
آل کثیر و دابو در لیگ قهرمانان آسیا بهره ببرند اما 
این بار قوانین این رقابت ها مانع از حضور این دو 
بازیکن می شود. بر اساس پیگیری های خبرنگار 
ایسنا از فدراسیون فوتبال و همچنین بند ۱.۲ 
ماده ۲۴ قوانین ۲۴-۲۰۲۳ لیگ قهرمانان آسیا، 
باشگاه های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا باید 
اطمینان حاصل کنند که تمام بازیکنانشان باید 
به درستی بر اساس قوانین داخلی فدراسیون 

مربوطه در آن فدراسیون ثبت شده باشد.
دردسر جدید سپاهان این بار در 

لیگ قهرمانان آسیا
با این اوصاف، سپاهان در حال حاضر نمی تواند 
از عیسی آل کثیر و برایان دابو در لیگ قهرمانان 
آسیا استفاده کند. این اتفاق در حالی رخ می دهد 
که این دو بازیکن قراردادی هنگفت با سپاهان 
دارند ولی به نظر می رســد فقط قرار است در 
بازی های دوستانه به میدان بروند که موردی 
عجیب برای باشگاهی است که از بودجه عمومی 

استفاده می کند.

نایب قهرمانی تیم کشتی آزاد 
ناشنوایان در قهرمان جهان

خبر ورزشی :در پایان مسابقات قهرمانی جهان 
کشتی آزاد بزرگسالان ناشنوا در قرقیزستان تیم 
ملی کشتی آزاد ایران  با کسب ۳ مدال طلا ، ۱ 

نقره و ۴ برنز نایب قهرمان این رقابت ها شد.
 مسابقات قهرمانی جهان کشتی آزاد بزرگسالان 
ناشنوا از روز یکشنبه ۱۹ شهریور در بیشکک 
قرقیزستان آغاز  و در پایان تیم ایران با ۸ مدال 
)۳ طلا ، ۱ نقره و ۴ برنز ( نایب قهرمان این رقابت 
ها شد و تیم های ترکیه و قزاقستان به ترتیب در 
جایگاه اول و سوم ایستادند.برای تیم ایران محمد 
سیاهوشی ، حسین نوری و عرفان ستاری )مدال 
طلا (، محمد زارعی )مدال نقره( ، کیوان رستم 
آبادی ، حمیدرضا کنعانی، علی شــکیبازاده و 
محمدرسول قمرپور )مدال برنز( کسب کردند.
در این مسابقات و در وزن ۶۱ کیلوگرم؛ محمد 
سیاه وشی با کشتی گیر قزاقستان رقابت کرد 
کرد و ۱۱ بر صفر به برتری رســید، در دومین 
دیدار ۱۰ بر صفر کشتی گیر هندی را شکست 
داد و در ســومین دیدار ۱۲ بر ۱ کشــتی گیر 
آمریکایی را شکست داد.ســیاه وشی در دیدار 
بعدی خود در مصاف با کشتی گیر ترکیه ۱۰ 
بر صفر به برتری رسید و پس از پیروزی ۱۱ بر 
۱ برابر کشتی گیر اوکراینی به مدال طلا دست 
یافت.در وزن ۷۹ کیلوگرم؛ حســین نوری در 
دور اول کشتی گیر هندی را ۸ بر صفر شکست 
داد در دور دوم ۶ بر ۲ برابر حریف قزاقستانی به 
برتری رسید و در مصاف با کشتی گیر یونانی ۱۰ 
بر صفر به برتری رسید و در رقابت با حریف ترکیه 

۴ بر ۲ پیروز شد و به مدال طلا دست یافت.
در وزن ۹۲ کیلوگرم؛ عرفان ستاری در رقابت 
با کشتی گیر هند ۴ بر ۱ پیروز شد ، در دور دوم 
۱۴ بر ۶ برابر حریف ارمنستانی به برتری رسید و  
در مبارزه با کشتی گیر ترکیه ۱۲ بر ۲ به برتری 
رسید و در مصاف با حریف اوکراینی ۸ بر ۶ پیروز 

شد و به سومین مدال طلا دست یافت.
در وزن ۷۰ کیلوگرم؛ محمد زارعی در مصاف 
با حریف قزاقستانی ۱۱ بر ۱ شکست خورد در 
مبارزه دوم ۱۰ بر ۶ کشــتی گیر ارمنستان را 
شکســت داد و در مصاف با حریف ترکیه ای با 
نتیجه ۳ بر ۲ پیروز شــد و در مبارزه با کشتی 
گیر قزاقستانی ۱۰ بر صفر مغلوب شد و به مدال 

نقره رسید.
در وزن ۱۲۵ کیلوگرم؛ محمدرسول قمرپور در 
مبارزه اول برابر حریف قرقیزستانی با انصراف 
کشتی گیر میزبان برنده اعلام شد و در دور دوم 
برابر کشتی گیر ترکیه ضربه فنی شد و با انصراف 

کشتی گیر یونانی به مدال برنز رسید.
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مهدی طارمی. ستاره ایرانی موردنظر چندین باشگاه 
نام آشنای اروپایی قرار داشت و حتی گفته می شد که 
توافقات با میلان ایتالیا نهایی شده و او در یک قدمی 
پیوستن به جمع شاگردان پیولی است اما در نهایت 
این اتفاق رخ نداد و این ستاره باتجربه در پورتو ماندنی 
شد تا همچنان کارش را در این تیم پرتغالی پیش ببرد.

طارمی که فصل گذشته توانست به عنوان آقای گلی 
لیگ برتر پرتغال دست پیدا کند و در عرصه ملی هم 
رکورددار گلزنی با پیراهن ایران در جام جهانی شد، در 
فصل جدید روزهای ناموفقی را پشت سر می گذارد و 
همچنان خبری از گلزنی نیست؛ آن هم در شرایطی که 
او هم در تیم پورتو پرتغال و هم تیم ملی ایران گزینه 
اول حضور در ترکیب اصلی است و انتظار می رفت بعد 
از گذشت ۶ مسابقه ستاره ایرانی بتواند در قامت یک 
گلزن بدرخشد اما همچنان عدد صفر در مقابل شمار 

گل هایش خودنمایی می کند.
کارسخت آقای گل 

مهدی طارمی در عرصه باشگاهی آخرین بار 
در هفتــه پایانی فصل گذشــته و دیدار بــا ویتوریا 
گیمارش موفق شــد در جریان برتری ۳ گله تیمش 
گل بزند و بع از آن در ۵ مســابقه از فصل جدید لیگ 
برتر پرتغال و البته فینال سوپرجام پرتغال ناموفق در 

گلزنی بوده و عدد صفر در مقابل شمار گل هایش در 
رقابت های باشگاهی پرتغال خودنمایی می کند؛ آن هم 
در حالی که او توانست فصل گذشته آقای گل لیگ برتر 
پرتغال شود و حالا با توجه به شروع ضعیفی که در فصل 
جدید داشته، طارمی کار سختی برای دفاع از عنوان 

فصل گذشته خود دارد.
ستاره ایرانی آخرین بار که در یک مسابقه رسمی موفق 
به گلزنی شد، در مرحله گروهی رقابت های کافا ۲۰۲۳ 
بود؛ جایی که مهدی طارمی بعد از هت تریک در تقابل 
با افغانستان، موفق شد دروازه تیم ملی قرقیزستان را 
هم ۳ بار باز کند و بعد از آن مســابقه دیگر در عرصه 
ملی و باشگاهی موفق به گلزنی نشده تا طلسمی ۸۴ 
روزه برای این مهاجم فرصت و گلزن ایجاد شــود و با 
توجه به اینکه دیدار بعدی تیم ملی ایران، بیست ویکم 
شهریورماه برگزار خواهد شد، طلسم گل نزدن های او 

حداقل ۴ روز دیگر تمدید می شود.
طلسم می شکند ؟

طارمی در دوران بازی خود در تیم ملی سابقه 
گلزنی به تیم های ملی گینه نو و الجزایر را دارد و البته 
در مقابل تیم هایی مانند کنیا، مراکش، تونس و سنگال 
ناکام در گلزنی بوده است. ستاره ایرانی برای بازگشت 
به فرم ایده آل خود فرصت مناسبی دارد تا بتواند طلسم 
گل نزدن هایش در فصل جدید را در مسابقه پیش رو 

بشکند.طارمی با توجه به محدودیت های امیر قلعه نویی 
در خط حمله، به نظر می رسد که در دیدار مقابل آنگولا 
هم در ترکیب اصلی حضور خواهد داشــت و او این 
فرصت را دارد تا بتواند اولین گل خود در فصل جدید 
را به ثمر برساند. مهدی طارمی در دوره سرمربیگری 
امیر قلعه نویی، سابقه ثبت ۷ گل در ۶ مسابقه را دارد 

که در اتفاقی جالب توجه، او در طول این ۷ مســابقه 
دو بار موفق به ثبت هت تریک در گلزنی شــده است. 
مهدی طارمی حالا در مصاف با حریف آفریقایی هم 
این شانس را دارد که کارنامه خود در تیم ملی زیرنظر 
قلعه نویی را بهبود بخشد و هم به روند گل نزدن هایش 

در فصل جدید پایان بدهد.

کارشــناس اقتصادی ورزش گفــت: در نامه رئیس 
سازمان لیگ دو موضوع مطرح شده است که یکدیگر 
را نقض می کنند. وقتی یک عدد مبنا باشد و قانونی 
را یک شبه بنویسند، همین مســائل پیش می آید و 

خودشان هم نمی دانند می خواهند چه کنند.
، مجتبی فریدونی در یک برنامه تلویزیونی در خصوص 
حواشی ایجاد شده پیرامون سقف بودجه که اتهاماتی 
درباره نقض آن توسط سپاهان مطرح شده، اظهار کرد: 
حوالی سال ۹۲ موضوع سقف قرارداد ۲۵۰ میلیون 
تومانی برای هر بازیکن گذاشتند که بیش از یک سال 
دوام نیاورد. امسال چیزی به عنوان سقف بودجه عنوان 
کردند. در حقیقت این چیزی که مطرح شــد اصلًا 
بودجه نیست. بودجه از لحاظ اقتصاد و مالی تعریفی 

دارد که این نیست.
چرایی مخالفت با قانون سقف بودجه

وی افزود: بودجه یعنی سند هزینه و درآمد یک 
باشگاه طی سال و تمام هزینه های همراه قرارداد را نیز 
شامل می شود، نمی توان یک عدد را به عنوان بودجه 
اعلام کرد، این رقم اعلام شده را فقط می توان مجموع 
قرارداد بازیکنان و کادر فنی اعلام کرد، ممکن است 
در ابتدای فصل ۳۰ تا ۴۰ میلیارد بالاتر سقف هزینه 
کند، اما در پنجره زمستانی و با ترانسفر بازیکن ۱۵۰ 
میلیارد درآمد کسب کند. در واقع در یک مقطع زمانی 
نمی توان گفت که از سقف بودجه تخطی شده یا خیر! 

باید یک دوره یا حتی فصل بگذرد.
در قانون توازن مالی یوفا هم استثناهایی وجود دارد

مدیر عامل اسبق باشگاه ذوب آهن با تاکید بر اینکه 
توان مالی تیم ها متفاوت اســت، یادآور شد: در اروپا 
رعایت توازن مالی اجرا می شود؛ یعنی باشگاه به اندازه 
درآمدی که دارد، می تواند هزینــه کند، ولی آمدند 
محدودیت هایی برای آن گذاشتند. مثلًا ۷۰ درصد 
رقم بودجه بیشــتر صرف قرارداد نشود، در حالی که 
خود قانون رعایت توازن مالی اســتثناهایی دارد. به 
عنوان مثال در یوفا سالانه ۱۰ میلیون یورو و در ۳ سال 
۳۰ میلیون یورو می توانند بیش از درآمد هزینه کنند. 
حتی اگر جایی باشد که بتواند کسی به باشگاه اعانه 
دهد و کمک کند یا صاحبان سهام پولی بیاورند، تا ۶۰ 

میلیون یورو نیز قابل افزایش است.
آیا آورده هوادار متمول در باشگاه های 

تهرانی ثبت می شود؟!
وی ادامه داد: هوادار متمول هم یکی از منابع درآمدی 
است البته باید به باشگاه بدهد، نه اینکه پول را مستقیم 
به بازیکن یا برای خرید دستگاهی بدهد. البته خود 
قانون رعایت توازن در اروپا مــورد انتقاد قرار گرفته 
که امکان رشد تیم های کوچک را با ایجاد محدودیت 
نمی دهد، اما به هر حال این طور نیست که یک رقم 

برای سقف بودجه مشخص شود.
فریدونی با بیان اینکه توان شرکت ها متفاوت است، 
توضیح داد: وقتــی فولاد مبارکه ۹۰ هــزار میلیارد 
سود در یک سال دارد، طبیعی است که هزینه هزار 
میلیارد تحت عنوان مسئولیت های اجتماعی برای 
ورزش نیز منطقی باشد. شرکت هایی نیز هستند مانند 
ایران خودرو که میلیاردها تومان زیان انباشته دارند، 

به طور قطع نمی توانند مانند فولاد هزینه کنند.

این کارشــناس اقتصادی ورزش تاکید کرد: برخی 
کشورها استثناهایی نیز در این رعایت توازن دارند و به 
عنوان مثال می گویند باید تنوع درآمدی ایجاد گرده 
و بیش از ۶۰ درصد از یک اسپانسر نباشد. در توضیح 
قانون یوفا ۱۰ صفحه از موازین و الزامات گفته شده، 
اما اینکه یک عدد اعلام شود قابل تفسیر و کم و زیاد 
شدن است، مانند همین اتفاقاتی که اکنون در حال 

رخ دادن است.
یوفا در برخورد با مــوارد تخلفات چه 

برخوردی دارد؟!
فریدونی همچنین در خصوص نحوه جریمه کردن 
در قوانین یوفا تاکید کرد: جرایم در قوانین یوفا به این 
صورت است که اول اخطار، سپس توبیخ، مرحله سوم 
لیست تیم را محدود می کنند یا سقف هزینه برای سال 
بعد می گذارند یا حتی جوایز مربوط به رقابت در یوفا 
و لیگ قهرمانان را پرداخت نمی کنند، در برخی موارد 
کسر امتیاز یا سقوط به دسته های پایین تر نیز دیده 
شده است که بسته به شدت خطا دارد. هیچ جریمه ای 

تحت عنوان سه هیچ شدن وجود ندارد.
آیا سپاهان مرتکب تخلف شده است؟

وی با اشاره به شکایت های مطرح شده از سوی 
دیگر باشگاه ها درباره سپاهان، تصریح کرد: سپاهان 
در قراردادهای امسال در قالب سقف بودجه است اما 
می گویند برای سال دوم بیش از ۲۵ درصد افزایش 
داشته است. حالا اینکه این لزوم افزایش ۲۵ درصدی 
از کجا آمده هیچ مبنایی ندارد. این موضوع بنابر ماده 
۲۷ دستورالعمل برای زمانی است که قرارداد بازیکنان 
یک ساله بوده و باشگاه تمایل برای تمدید در سال بعد 
داشته باشد. این طور نیست که سقف بودجه کلًا ۲۵ 
درصد افزایش داشته باشد! شاید بخواهند ۵۰ درصد 
بالا ببرند یــا کلًا منتفی کنند. پــس در واقع درباره 
موضوعی که اتفاق نیفتاده است، پیشاپیش صحبت 

می کنند.
نقض غرض در قانون سقف بودجه

این کارشناس فوتبال همچنین تصریح کرد: 
در نامه رئیس سازمان لیگ دو موضوع مطرح شده که 
یکدیگر را نقض می کنند. وقتی یک عدد مبنا باشد و 
قانونی یک شبه بنویسند، همین مسائل پیش می آید و 

خودشان هم نمی دانند می خواهند چه کنند.
فریدونی ادامه داد: به فرض کــه افزایش بیش از ۲۵ 
درصدی سپاهان رخ داده باشد، هنوز تصمیم گیری 
برای سال آینده صورت نگرفته و پرداختی انجام نشده، 
همان طور که قوانین قبل بیش از یک سال دوام نداشته 
است. سقف قراردادی که برای تیم های آسیایی است ۶ 
میلیون دلار است، در حالی که یک بازیکن الاتحاد ۱۰ 
برابر این است. به طور قطع نمی توانیم مثل عربستان 

هزینه کنیم، اما باید بتوانیم مقابل آن ها دربیاییم.
قرارداد سپاهان دلاری نیست، تنها یک 

شاخص است
وی در ادامه با اشاره به یکی دیگر از اتهاماتی که علیه 
باشگاه سپاهان از ســوی رقبا مطرح می شود، اظهار 
کرد: موضوع مطرح شده دیگر برای سپاهان این است 
که اگر نرخ ارز بیش از ۲۵ درصد رشد داشت، قرارداد 
بازیکنان نیز رشد می کند. حال این قرارداد که دلاری 
نیست، شاخصی در نظر گرفته شــده و تا ۲۵ درصد 
اتفاقی نمی افتد. اگر ۳۰ درصد شد آن ۵ درصد اضافه 
خواهد شــد. این موضوع هم چیزی نیست که اتفاق 
افتاده باشد.فریدونی یادآوری کرد: اگر به نرخ ارز ربط 
داده شده نیز تنها به علت این است که شاخص قرار داده 
شود، همان طور که می توانستند نرخ تورم را شاخص 
کنند. البته می توانستند آن را به عنوان ضمیمه مطرح 
کنند. به هر حال نه آن ۲۵ درصد افزایش سال دوم و 
نه آن قرارداد ارزی مبنایی ندارد که بتوانند سپاهان را 

محکوم کنند.

وی تاکید کرد: در قالب مبلغی که در مجمع تصویب 
می شود، مدیران باشگاه باید مطابق آئین نامه معاملاتی 
شــرکت مادر و باشگاه حســاب و کتاب پس دهند. 
متأسفانه برخی برای سرپوش گذاشتن بر مشکلات 
خود یا فرافکنی بحث هایی مطــرح می کنند، اما در 
شرکت های دولتی این طور نیســت که هر کس هر 

کاری خواست انجام دهد.
یک بار هم قوانینشان را مرور نکرده اند!

این کارشناس ورزشی همچنین در خصوص 
قانون حضور ۶۰ درصدی بازیکــن خارجی در بازی 
توضیح داد: منظور این بوده اســت کــه اگر بازیکن 
خارجی آورده می شود، حداقل ۶۰ درصد بازی ها را 
در زمین حضور داشته باشد، البته اگر دلایل پزشکی 
وجود نداشته باشــد، در حالی که در نگارش طوری 
اعلام شد که اگر بیش از ۶۰ درصد بازی کند، تخلف 
کرده است که نشــان می دهد حتی وقت نکرده اند 

یک بار قوانین را مرور کنند.
این انضباط مالی نیست، محدودیت است

فریدونی تصریــح کرد: آقایان فدراســیون 
می گویند می خواستیم جلوی آشفتگی مالی را بگیریم 
و انضباط مالی ایجاد کنند، در حالی که این انضباط 
مالی نیست، محدودیت اســت! تر و خشک را با هم 
ســوزاندند. برای این انضباط الگوهایی همچون یوفا 
وجود دارد که به طور کامل و جزئی مشخص کرده که 
چه مواردی جز هزینه یا درآمد حساب می شوند، اگر 
خودشان هم نمی توانستند، مترجمی می آوردند تا با 
الگوبرداری از این انضباط مالی ایجاد کنیم، برای برپایی 
انضباط مالی و جلوگیری از ورشکستگی باشگاه ها باید 
درســت قانون گذاری کنیم. یک عدد اعلام کنیم و 
خودمان را راحت کنیم، نتیجه اش شرایط فعلی است. 

بحث هایی مطرح شده، که دیگر غیرفوتبالی است.
وی تاکید کرد: اینکه یک قانون بگذاریم و از هفته بعد 
اجرایی شود، شدنی نیست. باشگاه ها باید زمان برای 
انطباق با دستورالعمل داشته باشند. پیش از این قانون 
نیز بسیاری قراردادهایشان را دوساله یا سه ساله بسته و 
ثبت کرده بودند، چه کار کنند؟ بازیکن را بیرون کنند؟
بند افزایش ۲۵ درصدی نه مدنی است نه 

شرعی
وی خاطرنشان کرد: همان بندی که باشگاه می تواند 
برای سال دوم با ۲۵ درصد افزایش تمدید کند، نه با 
قانون مدنی نه شرع مقبولیت ندارد. باید در یک قرارداد 
رضایت طرفین لحاظ شود. دیدگاه این است که کلًا 
زدوبند و فساد در حال انجام است و آمدیم جلو آن را 
بگیریم. شاید بوده است، اما این طور نیست که با این 

دیدگاه همه را محدود کنیم.
فریدونی با بیان اینکه می گویند آپشــن بیش از ۲۰ 
درصد نمی تواند باشــد، ادامه داد: چــرا؟ قرارداد ۲ 
میلیاردی آپشن ۸ میلیارد داشــته باشد، اما آپشن 
درســت، نه رضایت مدیرعامل و این ها. مثلًا بازیکن 
اگر به لیست ۱۸ نفره آمد به ازای هر بازی اصفهان قدر 
دریافت کند. اگر ذخیره بود کمتر، و اگر در لیست نبود 
هیچ. در لیگ انگلیس همین طور است. باید انگیزشی 
باشد که روی عملکرد تأثیرگذار باشد. این طور ۱۸ نفر 
اصلی دریافتی دارند و هزینه ها نیز کاهش پیدا می کند.

s_vaez1975@yahoo.com
سعید واعظ / گروه ورزش

طارمی ،ناکام در گلزنی !

کارشناس اقتصادی ورزش:
در قانون سقف بودجه نقض غرض وجود دارد

گزینه دوم الاتحاد پس از ناکامی در جذب صلاح
رسانه ها از مهاجم برزیلی به عنوان گزینه جدید 
الاتحاد بعد از ناکامی در جذب محمد صلاح خبر 

دادند.
به گزارش اسپورت بایبل،  سران تیم الاتحاد عربستان 
پس از ردشدن پیشنهادشان از سوی محمد صلاح 
یکی دیگر از مهاجمان برجسته لیگ برتر را هدف 
قرار دادند. الاتحاد پیشنهادی به مبلغ ۱۵۰ میلیون 

پوند برای ستاره مصری لیورپول در آخرین روز نقل و 
انتقالات در انگلیس ارائه کرد و لیورپول بلافاصله این 

پیشنهاد را رد کرد.
الاتحاد قصد دارد در ژانویه بار دیگر شانسش را 
امتحان کند و قرار است پیشنهادشان را به ۲۰۰ 
میلیون پوند افزایش دهند. به نظر می رسد اگر 
لیورپول تا ژانویه در بین مدعیان قهرمانی نباشد، با 

پیشنهاد الاتحاد برای صلاح موافقت خواهند کرد.
اکنون سران الاتحاد پس از ناکامی در جذب صلاح، 
یکی دیگر از ستاره های لیگ برتر را هدف قرار داده اند. 
الاتحاد ریچارلیسون، مهاجم برزیلی تاتنهام، را به 
عنوان جایگزین صلاح در نظر گرفته و به دنبال به 

خدمت گرفتن این بازیکن است.
اسپرز سال گذشته ریچارلیسون را با مبلغ ۶۰ 
میلیون پوند به خدمت گرفت اما او در اولین فصلش 
در لیگ برتر موفق به زدن تنها یک گل شد. او هنوز 
نتوانسته در این فصل در لیگ گل بزند اگرچه 

ماه گذشته در دیدار مقابل فولام در جام اتحادیه 
گلزنی کرد.

الاتحاد مذاکراتی را برای جذب بازیکن برزیلی از 
طریق واسطه ها انجام داده است. ریچارلیسون در 
دیدار برزیل برابر بولیوی در مقدماتی جام جهانی 
از ابتدا در ترکیب تیمش بود و یک موقعیت خوب 

گلزنی را از دست داد و در ادامه تعویض شد.
این مهاجم در طول دوران حرفه ای اش در اسپرز 
نتوانسته بدرخشد اما آنژه پوستج اوغلو، سرمربی 

تاتنهام، از ریچارلیسون حمایت کرده است.


